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ACTA 

JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE 24 DE NOVEMBRE DE 2022 

Acta de la Junta General Ordinària, celebrada per la Comunitat de Regants - 
Sindicat Agrícola de l’Ebre el dia vint-i-quatre de novembre de dos mil vint-i-
dos.  

Essent les 18.00 hores, el president de la Comunitat, Víctor Delsors, obre la 
sessió. Havent-se complert els requisits establerts pels articles 55 i 57 de les 
Ordenances pel que fa a la convocatòria i la seva publicitat, per tant, amb el 
quòrum establert pels articles 60 i 61, declara vàlidament constituïda 
l’Assemblea, en segona convocatòria.  

Anuncia que d’acord amb l’article 63, no havent-ho acordat la Junta de 
Govern ni sol·licitat verbalment un terç dels assistents, les votacions seran 
públiques. Els torns de paraula, rèplica i súplica dels comuners es faran 
evitant el creuament d’intervencions. Totes les preguntes es faran a precs i 
preguntes excepte en el punt dels pressupostos.   

I, en compliment de l’article 54, demana tres voluntaris per signar l’acta, 
juntament amb el president i la secretària de la Comunitat. S’ofereixen Carlos 
Bertomeu Tomàs, Alberto Pons Melich i Sebastià Colomines Pobill. 

Assisteixen a la Junta General 65 persones, que es relacionen a continuació:

PRESENTS: 

Alcalà Sorribes, Domingo 

Callau Casanova, Raül 

Carles Gilabert, Ramon 

Carles Pastor, José Mª 

Casanova Casanova, Fco. Javier 

Castells Queral, Susana 

(Semillas Certificadas Castells, S.L.) 

Culvi Porres, Teresa 

Curto Hierro, Xavier 

Delsors Pomar, Víctor 

Fornós Casanova, Juan Carlos 

Franch Agramunt, José 
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Franch Sorribes, Joaquín 

García Bonet, Óscar (García Pasíes, 

Joaquín)                                                                                                                                                                                                                                                                          

Giménez Uribe, Juan Luís 

Marin Serral, Pablo Ramon 

Reverté Solà, Diego 

Tallada Ravanals, Juan Antonio 

(SAT Mas Ravanals) 

Vila Bo, David (Explotaciones 

Agrícolas Vila Bo, S.L.) 

Vilà Jordà, Laura (UGONRA, S.A.)

 

Agramunt Bonet, Álvaro 

Álvarez Vázquez, Enrique 

Ardit Cordero, Jorge 

Arques Castells, Raül 

Arques Roig, José 

Arques Tomàs, Lázaro 

Balagué Blanch, José 

Bertomeu Agramunt, Joan 

Bertomeu Bertomeu, Salvador 

Bertomeu Callau, Robert 

(Ajuntament de Deltebre) 

Bertomeu Tomàs, Carlos 

Bertomeu Tomàs, J. Carlos 

Bonet Tomàs, Severo 

Caballé Llambrich, Josep 

Callau Arques, Perfecto 

Callau Bonet, Francisco 

Callau Fosch, Hilario 

Casanova Casanova, Albert 

Casanova Casanova, Jorge 

(Arrossaires del Delta de l’Ebre) 

Castells Franch, José Pedro 

Castells Franch, Tomàs 

Castells Turón, Miguel 

Cid Cortés, Olga 

Colomines Pobill, J. Sebastià 

Cort García-Donato, Enric 

Chavarria Cugat, José 

Daudén Encontrado, Jaime 

Espanya Forcadell, Antoni (Ministeri 

per a la Transició Ecològica) 

Estupiñà Espuny, Alfredo 

Franch Arques, Kilian 

Guinart, Antoni (Fundació Privada 

Carmen y Mª José Godó) 

Martí Bertomeu, Fermín 
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Martí Martí, M. Sebastià 

Martínez Melich, Juan Fco. 

Mauri Ferré, Pedro 

Navarro Franch, Alexandre (Joaquín 

Navarro Arques) 

Nieto Colomines, Leandre 

Pegueroles Abadie, Josep Manel 

Pons Melich, J. Alberto 

Reverté Navarro, Adrián 

Rovira Bertomeu, Agustín 

Salaet Franch, Juan Ramon 

Santiago Ignacio, Álvaro 

Sorribes Navarro, José Juan 

Tomàs Callau, José Pedro 

Ventura Cuntis, Agustín

 

REPRESENTATS: 

Els que figuren al quadre resum que s’uneix al present llibre d’actes en 
l’apartat ANNEXOS. 

En total, a la sala hi ha presents i representats 539 vots. 

 

El president presenta el primer punt de l’ordre del dia: 

1r.- LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES ACTES O ACORDS DE LES 
ÚLTIMES JUNTES GENERALS CELEBRADES 

La secretària de la Comunitat, Laura Vilà, llegeix els acords de la Junta 
General Ordinària celebrada el dia 31 de març de 2022, que s’aproven amb el 
vot en contra de Joan Francesc Martínez, i els acords de la Junta General 
Extraordinària celebrada el dia 4 d’agost de 2022, que s’aproven per 
unanimitat.  

 

A continuació, el president presenta el tercer punt de l’ordre del dia, que 
s’avança al segon per la relació d’aquest amb el quart, dels pressupostos: 
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3r.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA COMUNITAT 

El president de la Comunitat, Víctor Delsors, informa que des de l’última 
Junta General Ordinària, celebrada el dia 31 de març de 2022, la Comunitat 
de Regants ha assistit o participat a les següents reunions:  

FEDERACIÓ NACIONAL DE 
COMUNITATS DE REGANTS 

(FENACORE) 

29/06/2022 Junta Directiva i Junta General 

27/09/2022 Junta Directiva 

 

FEDERACIÓ DE COMUNITATS 
DE REGANTS DE LA CONCA 

(FEREBRO) 
31/03/2022 Junta General 

 

ASSOCIACIÓ CATALANA DE 
COMUNITATS DE REGANTS 

(ACATCOR) 

06/05/2022 
VIIII Trobada de Comunitats de Regants de 
Catalunya i Assemblea General 

30/06/2022 Junta Directiva 
20/10/2022 Junta Directiva  
09/11/2022 Trobada de Patrocinadors i Col·laboradors 

 

DEPARTAMENT  
D’ACCIÓ CLIMÀTICA, 

ALIMENTACIÓ I AGENDA 
RURAL 

09/06/2022 Reunió de la Comissió Tècnica del Cargol Poma 
09/06/2022 Inauguració de les bombes del Canal Vell 

15/06/2022 
Reunió sobre el projecte del camí de guarda amb 
representants del DACC, el Parc Natural, Forestal 
Catalana i els sectors productius 

09/11/2022 Reunió sobre l’Agenda Rural de Catalunya 

17/11/2022 
Reunió sobre l’ús de la palla de l’arròs per a 
producció de biogàs 

 

PARC NATURAL  
DEL DELTA DE L’EBRE 

13/07/2022 Junta Rectora 
16/11/2022 Junta Rectora 

 

AGÈNCIA CATALANA DE 
L’AIGUA (ACA) 

12/07/2022 
Reunió amb el director, Samuel Reyes, i el cap de 
l’Àrea de Gestió del Medi, Diego Moxó 

 

CONSORCI D’AIGÜES DE 
TARRAGONA (CAT) 

26/04/2022 Assemblea General 
25/10/2022 Assemblea General 
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Mensual Consell d’Administració 

 

TAULA DE CONSENS  
PEL DELTA 

06/04/2022 Visita tècnica als Països Baixos 
14/04/2022 Reunió de la Junta Directiva 
12/05/2022 Reunió de la Junta Directiva 
02/06/2022 Assemblea d’entitats adherides 
14/07/2022 Reunió de la Junta Directiva 
08/09/2022 Reunió de la Junta Directiva 
06/10/2022 Reunió de la Junta Directiva 
10/11/2022 Reunió de la Junta Directiva 

 

PRODELTA 

03/07/2022 Junta Directiva 
19/07/2022 Junta Directiva 

20/09/2022 
Reunió entre PRODELTA i representants del 
Ministeri d’Agricultura i el Departament d’Acció 
Climàtica sobre els fitosanitaris 

 

ALTRES 

19/04/2022 
Compareixença a la Comissió d’Estudi sobre la 
Protecció del Delta de l’Ebre del Parlament  

26/05/2022 
Reunió de la Comissió d’Ordenació del Territori 
del Consell de Cambres de Catalunya  

05/10/2022 
Reunió amb el cap de la Regió Policial de les 
Terres de l’Ebre dels Mossos d’Esquadra 

04/11/2022 
Reunió amb el president del Grup Parlamentari 
Socialista, Salvador Illa 

 

CONFEDERACIÓ 
HIDROGRÀFICA DE L’EBRE 

(CHE) 

05/05/2022 Ple de la Comissió de Desembassament 
18/10/2022 Junta d’Explotació 
11/11/2022 Comissió de Desembassament extraordinària 
11/11/2022 Ple de la Comissió de Desembassament 

 

El president informa que en aquestes reunions amb la Confederació 
Hidrogràfica de l’Ebre (CHE), es va analitzar la complicada situació en què es 
troba l’embassament de Mequinensa, amb un mínim històric de volum 
d’aigua com a conseqüència de la sequera, i des de l’organisme de conca es 
va demanar a les Comunitats de Regants la seva disponibilitat per a anar 
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reduint, en la mesura de les seves possibilitats, els cabals que es deriven pels 
canals a l’Assut de Xerta – Tivenys.  

Un cop tancada l’aigua a la zona del Delta a principis del mes de novembre, 
els cabals s’han reduït ara a 10 m3/s per a cobrir les necessitats mínimes, 
entre elles, els compromisos amb el Consorci d’Aigües de Tarragona (CAT), 
que s’haurà d’abastir tot l’hivern del Canal de l’Esquerra ja que el de la Dreta 
estarà completament sec per unes obres, així com les necessitats de regadiu 
de les hortes i els fruiters de la zona alta. Amb aquesta mesura, la CHE podrà 
garantir, de moment, el cabal ecològic de l’Ebre al seu pas per Tortosa, 
marcat per llei. 

 

A continuació, el president presenta el segon punt de l’ordre del dia: 

2n.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA JUNTA DE GOVERN. RATIFICACIÓ 
D’ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 

El president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, inicia la seva 
intervenció fent referència a la mesura de reducció de cabals acordada amb 
la CHE. Diu que és del tot provisional i temporal durant l’hivern, ja que no hi 
ha necessitats d’aigua per al cultiu de l’arròs, tot i que reconeix que si que hi 
ha el temor que si la situació no canvia, amb pluges abundants durant 
l’hivern i la primavera, es pugui posar en perill la pròxima campanya. Si més 
no, és un toc d’atenció i ens hem de començar a mentalitzar que l’aigua no és 
un recurs infinit i que cal fer-ne un bon ús. 

Continua el president de la Junta explicant que l’augment sense precedents 
dels preus dels subministraments ha obligat a canviar la manera com 
tradicionalment s’havien elaborat els pressupostos. Des del 2020 s’ha produït 
un increment de costos del 121%, el que ha obligat a disminuir els 
manteniments i les inversions i a planificar una gestió basada en 
l’optimització dels subministraments amb mesures com centralitzar la gestió 
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hidràulica, estalviar en costos energètics i de combustibles o afavorir 
l’autoconsum amb plaques solars. 

Pel que fa a les inversions per al 2023, el president de la Junta informa que 
s’han previst la rehabilitació de la casilla de Camarles, la millora de les 
instal·lacions de Deltebre amb la col·locació d’un ascensor a les oficines i la 
construcció d’un porxo per a la maquinària, es continuaran les obres 
d’entubat de regs i es farà el revestiment de la sèquia Prades, a càrrec de 
l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA).  

En col·laboració amb el Departament d’Acció Climàtica, el president de la 
Junta explica les actuacions previstes en el marc del pla de reforç de les 
guardes de protecció de les basses, de la lluita contra el cargol poma 
(salinització i sectorització) i del pla de gestió de l’aigua dolça (revestiments, 
autoconsum energètic i estacions de bombament). I afegeix que s’està 
treballant amb l’Ajuntament de l’Aldea per buscar una solució alternativa a 
l’actual desguàs del Barranc dels Pixadors a la Sèquia 2.   

En aquest punt pren la paraula la coordinadora tècnica, Meritxell Jardí, per 
presentar un pla d’autoconsum elèctric consistent en la instal·lació de 
plaques solars en sis estacions de bombament i les instal·lacions de Deltebre 
(oficines i taller). Es calcula la inversió, que ascendeix a 1.232.391,52 €. 
Malgrat haver-la de finançar amb un préstec a 10 anys i, sense comptabilitzar 
cap subvenció,  l’estalvi anual net que suposaria tenint en compte la reducció 
de la despesa seria de 100.661,09 € que representarien 2,31 €/jornal. Per la 
seva part, Fco. Javier Casanova afegeix que el pla no forma part dels 
pressupostos que es presentaran avui, però es demana igualment la 
confiança de l’assemblea per a treballar en la tramitació dels projectes i tot el 
que comporten: permisos, subvencions, ... Recorda, a més, que són 
inversions que reverteixen directament a la Comunitat perquè deixarem de 
consumir llum de la xarxa elèctrica. 

En aquest punt, pren la paraula el vicepresident de la Junta de Govern i 
portaveu de la Taula de Consens pel Delta, Xavi Curto, per parlar de la 
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situació actual de les actuacions de protecció. Comença per les actuacions de 
mobilització de sorres litorals que està executant el Ministeri per a la 
Transició Ecològica i el Repte Demogràfic. Encara que siguin volums escassos, 
317.000 m3, en destaca la importància per dues raons: és la primera vegada 
que s’actua de manera preventiva i no d’urgència arran d’un temporal i serà 
una bona oportunitat per fer un seguiment, més enllà de les previsions que 
es puguin fer en estudis. L’actuació està en execució i s’acabarà al 2023.  

Per la seva part, la Generalitat ha proposat la seva Estratègia Delta, dins de la 
qual s’inclouen diverses actuacions. Al 2023, s’iniciaran les obres del Pla de 
reforç de les guardes de protecció de les basses al Delta, uns treballs per a 
repujar fins a 1,20 metres els seus malecons i protegir així els arrossars que 
les envolten de la pujada del nivell del mar i d'episodis de desbordament que 
causarien la inundació amb aigua salada dels camps. També al 2023, hi ha 
prevista la represa dels projectes dels camins de guarda de l’interior de les 
badies  

També en el marc de l’Estratègia Delta, s’han executat unes batimetries 
superficials com a actuacions prèvies a la gestió de sorres marines amb 
dragues. L’objectiu era localitzar, en l’àrea de la mar de l’Ebre, possibles fonts 
de subministrament de sorres. Ara, en unes altres batimetries verticals, 
caldrà determinar-ne els volums, característiques, ... Suposant que els 
resultats siguin favorables, tant en quantitats com qualitats de sorres, es faria 
un projecte per transvasar-les en dragues. Anant tot bé, l’actuació es faria de 
cara al 2025. 

Per últim, Xavi Curto exposa el tema de la revisió del Domini Públic Marítim 
Terrestre (DPMT), conegut de forma simplificada com a deslinde. Des de fa 
unes setmanes es pot consultar públicament amb un visor del Ministeri. En el 
cas del Delta, s’han publicat els expedients de l’Ampolla i la Ràpita. Abans del 
desembre sortiran els termes d’Amposta i St. Jaume d’Enveja. I al gener, 
Deltebre. Des de la Taula s’està elaborant un document conjunt, expressant 
la preocupació per les línies que es proposen. No entenem com esperant un 
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Plan de Protección es coli una delimitació d’aquestes característiques, que 
sabem que s’ha de fer per ofici i que s’està fent a tota la costa espanyola, 
però és un clar exemple d’inoportunitat. A més a més, cadascuna de les 
entitats que formen la Taula farà la feina que li toca. Com a Comunitat, 
posarem l’èmfasi en preservar la zona regable i les infraestructures de reg. 
Que et caigui una infraestructura dins del DPMT té unes conseqüències. Allò 
ja no és teu, tens una concessió i pots continuar fent-ne ús, però sempre et 
toca estar demanant permisos a tothom, que se’t poden donar o denegar. 

A continuació, pren la paraula la secretària adjunta, Eva Bertomeu, per a la 
ratificació d’acords de la Junta de Govern.  

• Acords de la Junta de Govern de data 16 de novembre de 2022: 

- A partir de 2023, les comunicacions amb els comuners es faran, per 
defecte, per mitjans electrònics (correu electrònic, SMS o WhatsApp). Qui 
vulgui continuar rebent les comunicacions en paper per correu postal, 
caldrà que ho notifiqui expressament.   

- Executar el Pla d’autoconsums presentat a la Junta General de 24 de 
novembre de 2022 facultant la Junta de Govern a negociar el finançament 
amb les administracions competents i les entitats bancàries. 

I fa els següents recordatoris d’acords ja ratificats: 

• Acord de la Junta de Govern de data 16 de març de 2021: 

Les instàncies dels comuners que afecten a la planificació de feines de la 
Comunitat s’hauran de presentar abans del 15 de gener de la campanya 
corresponent. 

• Acord de la Junta de Govern de data 10 de març de 2022: 

No s’arreglarà un malecó si aquest no respecta la servitud de pas mínima per 
a poder passar la maquinària. 
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Se sotmeten a ratificació de la Junta General i són ratificats per unanimitat. 

 

A continuació, es dona pas a una pausa – cafè.  

 

Es reprèn l’Assemblea i el president presenta el quart punt de l’ordre del dia: 

4t.- EXAMEN, APROVACIÓ O CENSURA DELS PRESSUPOSTOS DE TOTS ELS 
INGRESSOS, DESPESES I FINANCERS DE LA COMUNITAT PER A L’EXERCICI 
ECONÒMIC AGRÍCOLA ANUAL DE 2023. ESTABLIMENT DEL PERÍODE 
VOLUNTARI DE PAGAMENT DE DERRAMES 

El president dóna la paraula a l’assessor extern, Quim Alastuey, que presenta 
els comptes. Comença pel capítol de despeses, per un import total de 
5.271.588 €, que en el seu conjunt representa un increment del 13,1% 
respecte als pressupostos del 2022. Aquest increment és degut principalment 
a l’augment sense precedents en les despeses d’electricitat i carburants. 

El capítol de despeses l’integren, en primer lloc, les despeses de personal, de 
2.384.839 €, on s’ha tingut en compte l’aplicació d’un augment salarial del 
3,5% a compte del conveni col·lectiu més l’impacte del cost de les càrregues 
socials que representa, millores en complements de responsabilitat per 
reestructuració de plantilla i una disminució de la plantilla mitjana anual en 4 
treballadors.  

En segon lloc les despeses de proveïdors, de 2.097.612 €, el que representa 
un augment del 29,1%, principalment per l’increment sense precedents del 
preu de la llum i el gasoil malgrat que es considera que continuarem 
estalviant en el consum gràcies a les inversions que fem en eficiència 
energètica. I també hi ha un augment significatiu en les despeses de 
manteniment degut principalment a l’increment de preus dels proveïdors. 
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En tercer lloc, hi ha els interessos de crèdits, de 49.310 €, l’impost de 
societats, de 35.000 € i l’amortització econòmica, de 707.469 €.  

En aquest punt, l’assessor extern presenta les inversions per a l’exercici 2023. 
Sense finançament i, per un import de  97.761 €, es faran inversions en 
Instal·lacions tècniques (entubat de regs, reposició de juntes i arranjament de 
fissures en les peces de formigó de les tres sèquies principals); en Utillatge 
(ferramentes i eines per al Taller i les zones); en Mobiliari (armaris d’oficina); 
en Equips i programes informàtics (dues llicències del programa de gestió i 
actualització del sistema operatiu del servidor); i Altres (instal·lació d’un 
equip de megafonia i so a la sala d’actes).  

Amb finançament amb préstecs a 3 i 5 anys i, per un import de 332.220 €, es 
faran inversions en Construccions (rehabilitació de la casella de Camarles i 
instal·lació d’un ascensor a les oficines de Deltebre); en Instal·lacions 
tècniques (millores i automatismes en infraestructures de regs existents, 
ampliació i sectorització del reg de la Masada de Bítem i fer un porxo darrera 
de les instal·lacions de Deltebre per pernoctar la maquinària; en Maquinària 
(compra d’una mini-excavadora usada); i en Vehicles (compra d’una 
furgoneta usada i adquisició de 4 motocicletes) 

A continuació, l’assessor extern passa a comentar el capítol d’ingressos, per 
un import total de 2.888.270 €, provinents dels diferents cànons, convenis i 
contractes signats. En conjunt representen un increment del 7,6% respecte 
als pressupostos del 2022, degut, principalment, a l’augment pel cànon de 
producció d’electricitat de la Hidroelèctrica de Xerta i pel cànon de 
conservació del Consorci d’Aigües de Tarragona (CAT), i a nous arrendaments 
com el de la segona planta del Palau Montagut de Tortosa. 

La suma del dèficit econòmic resultant i les necessitats financeres, dividida 
per la superfície total, que és de 43.587 jornals, dóna com a resultat 53,80 
€/jornal. Desglossada, aquesta quantitat inclou 37,30 € de despeses 
habituals, 12,00 € d’inversions, 2,00 € del crèdit del pla d’entubats i 2,50 € 
del crèdit de l’estació de bombament La Pedrera. La Junta de Govern proposa 
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a l’Assemblea imposar una derrama de 54,00 €/jornal, tant per a l’arrossar 
com per a l’horta.  

El cobrament de rebuts en període voluntari de la derrama es faria en dos 
pagaments, el primer de 39,00 €/jornal el dia 28 de febrer de 2023 i el segon 
de 15,00 €/jornal el dia 31 d’octubre de 2023. Tots els rebuts domiciliats en 
entitats financeres seran carregats als respectius comptes corrents i els que 
no estiguin domiciliats es podran fer efectius a les oficines de la Comunitat de 
Regants, tant de Tortosa com de Deltebre. Passada la data del període 
voluntari, un mes des de l’emissió del rebut corresponent, serà aplicat el 
recàrrec de demora previst a l’art. 14 de les Ordenances. 

A continuació, s’obre un torn de paraula del qual fan ús els senyors: 

Joan Francesc Martínez fa referència a la partida de despeses dels òrgans de 
govern, assegurant que no estan previstes a les Ordenances.  

A continuació, fa referència als canons del CAT. Diu que la Llei 18/81 sobre 
actuacions en matèria d’aigües a Tarragona obliga a finançar mitjançant un 
impost sobre l’aigua concedida l’anomenat cànon de regulació per a fer les 
obres de millora als canals i desaigües dels regants, reduir pèrdues i destinar 
l’aigua recuperada a abastir el Camp de Tarragona. Assegura que això vol dir 
que totes les obres que s’hagin pogut fer com els entubaments són il·legals i 
adverteix de presentarà una querella criminal contra la Junta de Govern com 
a responsable d’haver fet pagar als comuners un import d’entre 2 i 3 euros 
per aquestes obres. En aquest punt, es dirigeix a tots els assistents a 
l’Assemblea per demanar-los que no siguin corresponsables aprovant unes 
pressupostos que preveuen un augment de la derrama malgrat haver 
finalitzat el pagament del préstec pel refinançament del deute heretat o 
contenir imports il·legals com els de les obres d’entubament.    

Xavi Curto demana una confirmació del percentatge que representa 
l’augment de la derrama proposat, el qual és del 12,5%.  
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Se sotmet aquest punt a votació i s’aprova amb el vot en contra de Joan 
Francesc Martínez. 

 

A continuació, el president presenta el setè punt de l’ordre del dia: 

5è.- TOT ALLÒ QUE CONVINGUI PER AL MILLOR APROFITAMENT DE LES 
AIGÜES I EL SEU TANCAMENT 

Pren la paraula el president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, que 
es remet a l’acord aprovat en la Junta General Extraordinària del 4 d’agost de 
2023 pel que fa al tancament del Canal durant l’hivern així com als regs de les 
hortes i els fruiters.  

Se sotmet aquest punt a votació i s’aprova per unanimitat. 

 

A continuació, el president presenta el sisè punt de l’ordre del dia: 

6è.- ALTES I BAIXES EN EL REG 

Pren la paraula la secretària adjunta, Eva Bertomeu, que informa de la relació 
d’altes i baixes de reg aprovades per la Junta de Govern. 

Altes de reg: 

    EXP. REGANT CULTIU JORNALS 
2022/714 FIGUERES FABRA MARGARITA HORTA 0,10 

    
  

TOTAL 0,10 
 

Baixes de reg: 
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CODI REGANT CULTIU JORNALS 
07019 BERTOMEU FAVA JOSEFINA HORTA 0,20 
02111 FOSCH CASANOVA TOMAS ARROSSAR 1,25 
02248 FRANCH TOMAS JOSEFA HORTA 0,83 
01584 BONET GUILLEN BALTASAR HORTA 0,50 
03208 PAGA NAVARRO CINTA HORTA 0,25 

    
  

TOTAL 3,03 
 

Rebaixes de reg: 

CODI REGANT CULTIU JORNALS 
06114 ALVARADO SALGADO JULIO ARROSSAR 1,47 
06540 TURON RIUS SALVADOR HORTA 0,21 
00967 CALLAU NAVARRO AGUSTIN ARROSSAR 0,92 
04437 CODORNIU ARQUES ALBERTO ARROSSAR 0,81 

    
  

TOTAL 3,41 
 

Baixes d’ofici: 

CODI REGANT CULTIU JORNALS 
01203 CASANOVA NAVARRO ROMAN ARROSSAR 1,25 
01602 CURTO BERTOMEU LUIS HORTA 0,25 
04252 VERGEZ ESPEL JUANA HDROS. ARROSSAR 0,68 

    
  

TOTAL 2,18 
 

Se sotmeten a ratificació de la Junta General i són ratificades per unanimitat.  
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A continuació, el president presenta el setè punt de l’ordre del dia: 

7è.- PRECS I PREGUNTES  

S’obre un torn de paraula del qual fan ús: 

Kilian Franch fa referència al pla d’autoconsums i pregunta si no s’hauria de 
votar. La secretària adjunta explica que en el punt segon de l’ordre del dia 
s’ha demanat la ratificació d’un acord de la Junta de Govern relatiu a 
l’execució d’aquest Pla, facultant la Junta de Govern a negociar el 
finançament amb les administracions competents i les entitats bancàries 

Juan Ramon Salaet demana una revisió de les taquees per a evitar despeses 
de llum assegurant que entre la Marquesa i el Goleró hi ha finques que 
podrien desaiguar directe a la mar i no ho fan. El president de la Junta 
recorda que les circumstàncies derivades de la plaga del cargol poma, els 
efectes de la subsidència i la regressió o l’augment dels costos energètics ens 
han obligat a canviar la gestió dels desaigües. Tot i això, defensa que al 2022, 
en una comparativa amb 10 anys enrere, s’ha aconseguit una reducció de 
348.000 KW a les principals estacions de bombament -Illa de Mar, Olles i Pal- 
que ha permès, en part, contenir l’augment sense precedents de les despeses 
de la llum.  

Continua Juan Ramon Salaet fent referència a les actuacions de protecció del 
Delta i, en concret, a les aportacions de sorres. Creu que hi ha llocs on es 
necessiten perquè volen platges però en d’altres es necessiten solucions 
diferents com poden ser els espigons. El president de la Junta defensa que a 
través de la Taula de Consens s’ha trobat un punt mig per a anar avançant 
entre les mesures dures i la inacció. La nostra intenció i responsabilitat és 
arribar el més lluny que puguem. Està demostrat que no és rentable ni viable 
mantenir el Delta amb pedra i en segons quins punts les sorres són l’única 
metodologia sostenible. Afegeix que el camí per a avançar no és de màxims, 
és de mínims, i si un pensa que la seva manera de pensar és de màxims, no 
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farem res, com sempre ha passat. Demana també que quan es facin accions 
reivindicatives es participi per a fer força.   

Continua Juan Ramon Salaet fent referència al tancament del Canal i lamenta 
la poca informació que s’ha donat al respecte. El president de la Comunitat 
matisa que no és un tancament sinó una reducció de cabals circulants. 
Explica que degut a la situació de sequera i les baixes reserves d’aigua als 
embassaments, la CHE va convocar les dues comunitats de regants del Delta 
a una reunió per demanar la nostra col·laboració per garantir el cabal mínim 
al riu. En la reunió es va arribar a un acord en el sentit que, un cop ateses les 
necessitats d’aigua del CAT i dels comuners dels cultius d’horta i fruiters, 
podíem disminuir la concessió durant aquest període d’excepcionalitat.  

Joan Francesc Martínez pregunta per què quan la secretària de la Comunitat 
ha llegit l’acta de l’última Junta General no ha reproduït tots els precs i 
preguntes que es van fer. Eva Bertomeu explica que en aquest primer punt es 
poden llegir i aprovar o bé l’acta o bé els acords de l’anterior assemblea. 
L’acta està a disposició de tots els comuners 48 hores abans de la celebració i 
es pot consultar i obtenir-ne una còpia si es demana. Però en les Juntes 
Generals, des de fa cincs anys i, per una qüestió de temps, només es llegeixen 
els acords i s’enumeren les intervencions.  

I no formulant-se cap més pregunta ni prec, la constància en acta de la qual 
es demani expressament, el president dóna per acabada la Junta General, 
essent les 20.30 hores, i agraint als presents la seva assistència. 

 

El President de la Comunitat            La Secretària de la Comunitat 

 

 

 

      Víctor Delsors Pomar                                                         Laura Vilà Jordà 
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En representació dels partícips assistents: 

 

 

 

Carlos Bertomeu Tomàs     J. Alberto Pons Melich     Sebastià Colomines Pobill 
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